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1. The Present Simple Tense – de gewone tegenwoordige tijd 

 
In de present simple komt er bij he, she en it een –s achter 

het werkwoord. Dit geldt ook voor namen van 1 persoon 

Susan = she, dus: Susan loves chocolate 

I like listening to music 

You love comics 

He/Jack likes his family 

She/Susan loves tattoos 

It hates strawberries 

We hate gossip 

You dislike your name 

They adore pets. 

 

Uitzondering 

Als een werkwoord eindigt op –y krijgt dat werkwoord –ies 

bij he, she en it. 

 

I study at home – she studies at home 

 

Let op! 

Als er  een klinker (a, e, i, o, u) voor de –y staat, verandert de 

uitgang niet in –ies, maar geldt de normale regel: een –s  

achter het werkwoord zetten bij he, she en it.  

 

I buy a book – she buys a book 

I play hockey – She plays hockey 

De present Simple van To be en To have 

Veel voorkomende, onregelmatige vorm. 

I am fond of dressing up 

You are crazy about animals 

He/She is into painting 

It is interested in birds 

We are fond of dancing 

You are really into sports 

They are fond of travelling 

 

I have 2 daughters 

You have a lovely dress 

He/she/it has dark hair 

We have a dog 

You have a job 

They have many friends 

 

2. The Past Simple Tense – de gewone verleden tijd 

 
Wanneer gebruik je het? 

Om te zeggen dat iets in het verleden gebeurd is en nu is 

afgelopen, gebruik je de past simple. Vaak staan er in de 

zin dan woorden zoals: last week, yesterday, last year, a 

month ago, 2005 etc. 

 

Last year I worked hard 

When I was Young, she talked a lot 

Yesterday we did the dishes 

De regelmatige vorm 

Je maakt de past simple van de meeste werkwoorden 

door –ed achter het werkwoord te zetten. 

I worked fast 

You loved knitting 

They played a game 

 
Last Christmas she bought Jim a pair of boxer shorts. Om aan te geven dat iets in het verleden 
Two minutes ago we talked to our parents about gebeurd is en nu afgelopen is, gebruik je de 
fashion.   past simple. Je gebruikt de past simple 
   meestal bij woorden zoals yesterday, a week 
   ago, last month, in 1999, enzovoort 
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Regelmatige werkwoorden 
 

I worked in a boutique. Je maakt de past simple van de meeste werk- 
You worked in a boutique. woorden door -ed achter het werkwoord te 
He asked for a sweater. zetten. 
She asked for a sweater. Zie verder Grammar Survey 23, 25 en 26 voor 
It walked around the mall. veranderingen in de spelling. 
We walked around the mall. 
You dressed quickly. 
They dressed quickly. 
 
 

Onregelmatige werkwoorden 
 

to do We did the dishes yesterday. Naast regelmatige werkwoorden zijn er ook 
to leave They left for the mall at 9.30 onregelmatige werkwoorden. Deze krijgen in 
   de past simple geen -ed, maar hebben een 
   eigen onregelmatige vorm die voor alle 
   personen hetzelfde is. 
 
to come - came     to make - made Hier zijn nog enkele voorbeelden van 
to do - did      to say - said  onregelmatige werkwoorden. 
to go - went      to tell - told 
to have - had      to think - thought 
to hear - heard      to write - wrote 
to leave - left 
 

Past simple van to be 
 

I was homesick. Let op: to be heeft twee vormen voor de past 
You were  homesick. simple. 
He was homesick. 
She was homesick. 
It was homesick. 
We were homesick. 
You were homesick. 
They were homesick. 
 
 

3. To be going to 

 
I           am     going to     travel   abroad. Om te zeggen dat iemand iets van plan is, 
She      is       going to     tour       Europe. gebruik je am, is of are + going to + een werk- 
They   are    going to     camp     in Italy. woord. 
 
 
I will write of I am going to write 

 
Kijk naar de volgende voorbeelden. 

 
Ik hoop dat je snel zult schrijven                          I hope you will write soon. 
De situatie zal volgend jaar beter zijn                The situation will be better next year. 

 
Ze gaan de dingen verbeteren.                             The are going to make things better. 
Kijk eens naar de lucht.                                           Look at the sky. 
Het gaat regenen.                                                      It is going to rain 

 
Alle vier de zinnen gaan over de toekomst. In de  eerste twee zinnen gebruik je will +  hele werkwoord.  
In de twee laatste zinnen staat are going to / is going to + hele werkwoord. 
Deze vorm gebruik je als er meer zekerheid is dat iets in de toekomst gaat gebeuren. 
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4. Vragen 

 
She is clever. Je maakt vragen met to be en can of could, 
Is she clever? door deze vormen vooraan te zetten. 
 
You  can  say that again. 
Can you  say that again? 
 
You could help us. 
Could  you help us? 
 
Pandas live in China. Bij bijna alle andere werkwoorden gaat het 
Do pandas  live in China?                                  maken van vragen anders: in de present 
   simple begin je de vraag met do. Bij he, she en 
A lion eats meat. it begin je de vraag met does en haal je de -s 
Does a lion     eat meat? achter het werkwoord weg. 
 
You have a plastic bag for me. Als je de vragen met to have maakt, begin je in 
Do  you       have a plastic bag for me? de present simple met do (I, you, we, they) of 
   does (he, she, it). In de vraag staat dan ook 
He has some money. nog have. 
Does he         have some money? 
 
You have    got a plastic bag for me. Als je vragen met to have got maakt, zet je 
Have you      got a plastic bag for me? have of has vooraan. 
 
He has      got some money. 
Has he         got any money? 
 
 
De onregelmatige vorm (to  be en to have) 

Onregelmatige werkwoorden krijgen in de past simple 

geen –ed. Zij hebben een eigen vorm.  

To be (zijn) 

I was home 

You were in the garden 

She was at school 

He was in the supermarket 

It was in a cage 

We were in a hotel 

They were on holiday 

 

To have (hebben) 

I had a good time 

You had measles 

He/she/it had many problems 

We/You/They had  good grades 

 

 

5. Present simple van to have (got) 

 
I                    have (got) one sister and two brothers. have en have got betekenen allebei "hebben". 
You have (got) a brother called Wim. Na he, she, it, Mickey, Sarah, my father, enzo- 
Mickey (he) has (got) two sisters. voort gebruik je has of has got. 
Sarah (she) has (got) a dog named Snuggles. 
It has (got) brown eyes. 
We have (got) freckles. 
You have (got)  curly hair. 
They have (got)  beautiful eyes. 
 
I 've got one sister and two brothers. Je gebruikt meestal de verkorte vormen van 
She 's got red hair and green eyes. have got en has got. 
We 've got a dog named Snuggles. 
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6. past continuous 
 

I am waiting. De present continuous maak je met een vorm 
You are watching    TV. van to be (am, are, is) gevolgd door een werk- 
He is playing        football. woord + -ing. 
We are studying     English. Zie verder Grammar Survey 25 en 26 voor ver- 
They are drinking      tea. anderingen in de spelling.  
 
He 's calling a friend. Meestal gebruik je de verkorte vormen van to 
We 're waling to school. be: 'm, 're, 's. 
 
 
Hurry up! I'm waiting.  Je gebruikt de present continuous om te zeg- 
Look, he's playing football.  gen dat iets nu aan de gang is of dat iemand 
   iets nu aan het doen is. 
 
 

7. Ontkenningen 

 
I am not fond of reading. Als je wilt zeggen dat iets niet zo is, maak je 
You are not interested in skiing. een ontkenning. In het Engels gebruik je hier- 
He/she is not into computer games. voor het woordje not. Als er een vorm van to 
It is not great fun. be in de zin staat (am, are, is) dan maak je een 
We are not fond of shopping. ontkenning door not achter deze vorm van to 
You are not into diving. be te zetten. 
They are not fond of mountain climbing. 
 
 
She     cannot / can’t         answer the phone.                Je gebruikt cannot of de verkorte vorm  
We     cannot / can’t         say that again.                        can’t om te zeggen dat je iets niet kunt. 

 
I                            like            snakes                                      Bij bijna alle andere werkwoorden 
I          don’t        like            snakes                                      gaat het maken van ontkenningen anders. In de present simple zet je 
He                       hates         spiders                                     dan don’t voor het werkwoord. Bij he, she  en it zet je er doesn’t voor                           
He     doesn’t    hate           spiders            En haal je de –s achter het werkwoord weg. 
 
 
 

8. Gebiedende wijs 
 
Stand  still.  Als je tegen iemand wilt zeggen dat hij/zij 
Be careful.  iets moet doen, begin je met het hele werk- 
Go straight ahead. woord zonder to. Op deze manier kun je 
Cross Newton Street. iemand een aanwijzing, bevel of advies 
Sit down, please.  geven of iemand waarschuwen. 
Read the text on page 63.  
Wait for me. 
 
Don't wait for me. Als je wilt zeggen dat iemand iets NIET moet 
Don't make any jokes. doen, zet je don't voor het hele werkwoord 
Don't walk on the grass. zonder to. 
Don't open the window, please. 

9. Aangeplakte vragen 

 
These trousers are trendy, aren't they? Als je wilt weten of iemand er net zo over 
You like this shirt, don't you? denkt als jij, kun je een korte vraag achter 
You can't wear woollen clothes, can you? een zin plakken. In het Nederlands zeg je dan 
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He hasn't got any designer clothes, has he? "hé?",  "toch?" of "nietwaar?". 
 
It is cheap, isn't it?  In een bevestigende zin is de aangeplakte 
These trousers are dirty, aren't they? vraag ontkennend. 
 
They aren't expensive, are they? In een ontkennende zin is de aangeplakte 
These shorts don't fit, do they? vraag bevestigend. 
 
The fashion show was awful, wasn't it? Als er in de zin een vorm staat van to be (am, 
They can swim, can't they?  is, are, was, were), can (could), to have got 
He has got a blue jacket, hasn't he? (have got, has got), of to do (do, does, did), her- 
You didn't go shopping, did you? haal je die vorm in de aangeplakte vraag. 
 
They never buy toys, do they? Bij bijna alle andere werkwoorden gebruik je 
She likes fashion, doesn't she? do / don't of does / doesn't in de aangeplakte 
   vraag. 
 
Your mother made it herself, didn't she? Let op: als er in de zin een vorm van de past 
Her jeans looked terrible, didn't they? simple staat, gebruik je didn't in de aangeplakte vraag. 
 
 
 

10. Woordvolgorde: bijwoorden van tijd 

 
My friend is often late.  Always, usually, often, sometimes, rarely en 
We sometimes have French in classroom 8. never zijn bijwoorden van tijd. Ze geven aan 
   hoe vaak iets gebeurt. 
 
I   usually        have                 PE on Mondays. Always, usually, often, sometimes, rarely en 
My brother   never           does                 his homework. never staan voor het werkwoord... 
 
He   is                   always             busy. ...maar als er een vorm van to be in de zin 
My classmates   were            sometimes     bored. staat (am, are, is, was of were), dan staan ze 
   achter het werkwoord. 
 

11. ... of ... 

 
a bag of crisps Als je een hoeveelheid aangeeft (a cup, a bag 
a pound of sugar enzovoort), moet je het woordje of gebrui- 
two bars of chocolate ken. 
five cups of coffee 
lots of money 
 
 

12. Persoonlijke voornaamwoorden 

 
I need some information.                   Could you give me a brochure?             ik          -  mij / me 
Do you know his name?                   No, i can't tell you.                           jij / u    - je / jou / u 
He is my brother.                   I like him a lot.                           hij         - hem 
She is the girl over there.                   I can't see her.                           zij         - haar 
I never drink milk. I don't like it.            Don't drink it!                           het       - het 
We're in trouble.                   Could you help us?                           wij       - ons 
You're always in trouble.                   We can't help you.                           jullie   -  jullie 
Look, monkeys! They're in that tree.     Yes, i can see them.                           ze        - ze / hen  
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13. Bezittelijke voornaamwoorden 
 
De vetgedrukte woorden gebruik je om aan te geven dat iets van jou of van iemand anders is. 
 
I                   am Karen.                            My          name is Karen.     (mijn) 
You         are Dave.                    Your      name is Dave.    (jouw / uw) 
He is my brother.                    His         name is Bart.                       (zijn) 
She is my best friend.              Her         name is Tessa                    (haar) 
It is my dog.                    It's         name is Rover.                   (zijn / haar) 
We are Harold and Jessica.   Our        cousin is called Julia.           (onze) 
You are Mr and Mrs Halley..Your      son is called Jack.               (jullie / uw) 
They are my parents.               Their      best friend is Fred.          (hun) 
 
 

14. This, that, these, those 

 
This bag is red and that bag is green. Je gebruikt de woorden this, that, these en 
These bags are red and those bags are green. those als je iets aanwijst. Het schema laat 
   zien wanneer je welk woord moet gebruiken. 
 
  

  
 

15. Vragende voornaamwoorden 
 
Who is that woman?                 Wie...? Als je vraagt naar het "wie", "wat", "waar", wan- 
What do you want to eat?         Wat...? neer", "waarom" en "hoe", gebruik je een vra- 
Which do you like better, gend voornaamwoord (in het Engels: WH- 
 French or English?           Wat (Welke)...? questions). Deze woorden staan altijd aan het 
Where are you going?                    Waar...? begin van de vraag. Which gebruik je als je 
When do you have Dutch?          Wanneer...? een keuze moet maken. 
Why do you ask?                         Waarom...? 
How do you know?                     Hoe...? 
 
 
 
 

16. Vergrotende en overtreffende trap 

 
I am  small.                                   klein  Woorden van één lettergreep krijgen in de 
My sister is  smaller                than i am.           kleiner  vergrotende trap -er en in de overtreffende 
My brother is  the smallest       in our family.   (het) kleinst  trap -est. Zie verder Grammar Survey 26 voor 
    veranderingen in de spelling. 
You are  bright.                                    slim 
I am  brighter               than you are.     slimmer 
My teacher is     the brightest      in our school.  (het) slimst 
 
funny  funnier       funniest   Woorden die eindigen op -y krijgen -ier en 
happy  happier       happiest   -iest. 
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     Bij de meeste woorden van twee of meer let- 
     tergrepen maak je de vergrotende trap door 
     er more voor te zetten en de overtreffende 
     trap door er most voor te zetten. 
 
My book is          interesting.  interessant 
This book is          more interesting.  interessanter 
That book is          the most interesting book i've ever  het interessantst 
          read. 
 
His jokes are          awful.   verschrikkelijk 
Your jokes are          more awful  verschrikkelijker 
Her jokes are the     most awful jokes i've ever heard.  het verschrikkelijkst  
 
good better best Sommige woorden, bijvoorbeeld good en bad, 
goed beter (het) best veranderen helemaal in de vergrotende en 
   overtreffende trap.  
 
bad worse worst 
slecht slechter (het) slechtst 
 
 
I 'm not           fond of reading. Ook ontkenningen met to be kun je afkorten. 
You 're not / aren't        interested in skiing. 
He/she 's not / isn't           into computer games. 
It 's not / isn't           great fun. 
We 're not / aren't        fond of shopping. 
You 're not / aren't        into diving. 
They 're not / aren't        fond of mountain climbing.  
 
She cannot / can't answer the phone. Je gebruikt cannot of de      
   verkorte vorm can't 
 
We cannot / can't say that again. om te zeggen dat je iets niet  
   Kunt. 
 
I         like               snakes. Bij bijna alle andere werkwoorden gaat het 
I  don't          like               snakes. maken van ontkenningen anders. In de pre- 
    sent simple zet je dan don't voor het werk- 
He                      hates            spiders. woord. Bij he, she en it zet je er doesn't voor 
He  doesn't     hate              spiders. en haal je de -s achter het werkwoord weg. 
 
They  have    some change. Als je ontkenningen met to have maakt, 
They  don't have    any change. gebruik je in de present simple don't have in 
    de plaats van have en doesn't have in plaats 
She  has    some sweets. van has. 
She  doesn't have    any sweets. 
 
They  have    got some change. Ontkenningen met to have got maak je door 
They  haven't    got any change. n't achter have of has te zetten. 
 
She  has    got some sweets. 
She  hasn't    got any sweets. 
 
 
 

17. Some, any 

 
I have some apples.  Some en any betekenen allebei "een aantal", 
I don't have any bananas. "wat". In ontkennende zinnen moet je any 
Do you have any money? gebruiken in plaats van some. Ook in de 
    meeste vragen gebruik je any... 
 
Do you have some money for me? ...maar als jij iets wilt hebben en je denkt dat 
Can I have some sugar, please? de ander het wel heeft, dan gebruik je some 
    in de vraag. 
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18. Lidwoorden 

 
a of an 
 
a post office an office   Je gebruikt an voor woorden die IN DE UIT- 
a joke an idea   SPRAAK met een klinkerklank beginnen. 
a hovercraft an uncle   Anders gebruik je a. 
 
a uniform an hour   Let op: sommige woorden die beginnen met 
    een KLINKER IN DE UITSPRAAK, beginnen met 
    een MEDEKLINKER IN DE SPELLING, zoals 
    hour. Andersom kan ook voorkomen, zoals 
    uniform. 
 
the 
 
the port the(i) airport   Voor woorden die IN DE UITSPRAAK, met een 
the year the(i) Information Centre klinkerklank beginnen, moet je the uit- 
the station the(i) underground station spreken met een i- klank op het eind. 
 
 
 
 
 

19. Telwoorden 

 
Cory was the fastest. He was first in the race. Rangtelwoorden zijn woorden die volgorde 
The restaurant in Harrods is on the third floor. aangeven. 
 
six - sixth (6th)   Rangtelwoorden maak je door -th achter het 
seven - seventh (7th)   gewone telwoord te schrijven. 
ten - tenth (10th) 
 
one - first (1st)                      twenty-one - twenty-first (21st) Bij eerste, tweede en derde gaat het anders. 
two - second (2nd)              thirty-two - thirty-second (32nd) 
three - third (3rd)                sixty-three - sixty-third (63rd) 
 
five - fifth    Let op de spelling van deze rangtelwoorden. 
eight - eighth 
nine - ninth 
twelve - twelfth 
twenty - twentieth 
thirty - thirtieth 
 

 

20. -y wordt -ie 

 
to study   Als een werkwoord eindigt op -y, krijgt dat werk- 

She studies a lot.  woord -ies bij he, she en it in de present simple... 
 
I play In a team. ...maar als er voor de -y een a, e, o of u staat, 
She plays In a team. komt er bij he, she en it in de present simple 
I buy a diving suit. gewoon een -s achter het werkwoord. 
He buys a diving suit. 
 
to try   Als een werkwoord eindigt op een medeklinker 
Robert tried it on.  + -y, dan verandert de -y in -ied in de past 
    simple... 
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to play   ...maar als er voor de -y een a, e, o of u staat, 
We played tennis yesterday komt er in de past simple gewoon -ed achter het 
    werkwoord. 
 
one hobby   Een woord dat eindigt op -y, krijgt -ies in het 
two hobbies   meervoud... 
 
one day   ...maar als er voor de -y een a, e, o of u staat, 
two days   krijgt het woord gewoon een -s. 
 
 

21. -es na sisklank 

 
to watch   Een werkwoord dat eindigt op een sisklank  

 krijgt  es in plaats van -s bij he, she en it in de present  
simple. 

he watches TV every evening.  
 
one box   Een woord dat in de uitspraak eindigt op een  

sis- klank krijgt in het meervoud –es in plaats van s 
two boxes    
one guess 
two guesses 
 
 

22. Stomme -e valt weg 

 
to have I'm having a bath.  Als een werkwoord eindigt op een -e die je niet 
to give He's giving her coffee.  hoort, valt die -e weg in de present continuous. 
 
to love   Als een werkwoord eindigt op een -e die je niet 
I loved that dress. hoort, komt er in de past simple alleen een -d   
     achter het werkwoord 
 

23. Verdubbeling van medeklinker 

 
to stop   In de present continuous wordt de laatste mede- 
She's stopping for the traffic lights. klinker van het werkwoord verdubbeld als er een 
    enkele klinker (a, e, i, o, u) voor staat. 
to sit 
I'm sitting on the floor. 
 
to stop   In de past simple wordt de laatste medeklinker 
She stopped the thief.  van het werkwoord verdubbeld als er een klinker 
    (a, e, i, o, u) voor staat. 
 
big bigger biggest  Bij de vergrotende en overtreffende trap wordt 
fat fatter fattest  een medeklinker verdubbeld als er een klinker (a, 
    e, i, o, u) voor staat. 
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24. -f wordt -ves 

 
one loaf    Veel woorden die eindigen op een -f  krijgen in het 
two loaves    meervoud -ves. 
 
one half 
two halves 
 
 

Enkele woorden die eindigen op f of fe krijgen -ves in het meervoud in plaats van -s: 

 half - halves 

 wife - wives 

 loaf - loaves 

 thief - thieves 
 
maar niet altijd: 

 belief (geloof, overtuiging) - beliefs 

 chef - chefs 

 handkerchief - handkerchiefs (of handkerchieves) 

 roof - roofs 
safe (kluis) – safes 
 
 

25. -a wordt -oes 
 
to go   Do wordt does en go wordt goes bij he, she en it in 
She goes to school ervery day. de present simple. 
 
to do 
She does her homework in the evening. 
 
one potato   Veel woorden die eindigen op een -o krijgen in 
a bag of patatoes   het meervoud -oes. 
 
 
 

26. Bijvoeglijke naamwoorden 
 

Bijvoeglijke naamwoorden (adjectives) zeggen iets over ‘íets of niemand’”. 
 
Ik heb een mooi boek gelezen.                                          I have read a beautiful book 
Dat is enorm                                                                           That is enormous. 

 
Bijvoeglijke naamwoorden staan vaak vóór een zelfstandig naamwoord. Ze kunnen ook terugverwijzen naar iets of 
iemand in het onderwerp van de zin. 
 
Dit is bijvoorbeeld zo na koppelwerkwoorden zoals be, become, get, seem appear, look, taste, smell en feel. 
 
Het ziet er interessant uit.                                                  It looks interesting. 
Hij was heel enthousiast.                                                    He was very enthusiastic. 
De resultaten zien er geweldig uit.                                  The results look great 

 
 

27. Bijwoorden 
 

Bijwoorden (adverbs) verwijzen naar een werkwoord, bijvoeglijk naamwoord.bijwoord of een hele zin. 
 

1.  Naar een werkwoord (‘hoe iets gebeurt of gedaan wordt’) 
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Al onze bestellingen worden meteen                   All our deliveries are processed 
afgehandeld.                                                                 Immediately. 
 

2. Naar een bijvoeglijk naamwoord. 
 Het is vreselijk aardig van u dat u me belt          It is awfully nice of you to call me 
 

3. Naar een ander bijwoord. 
Deze mannen werken ongelooflijk langzaam     These man work  incredibly slowly 
 

4. Naar de rest van de zin. Deze bijwoorden staan meestal aan het begin van een 
Zin en worden gevolgd door een komma. 
Eigenlijk weet ik niet wat ik moet zeggen.          Actually, I don’t what to say. 
 

 

28. Voorzetsels tijd en plaats 
 
 

Voorzetsels die met tijd te maken hebben 
 

I am always tired after lunch.                                      na                                     Let goed op de situaties waarin voorzetsels 
The play starts at eight o’clock.                                   om                                    gebruikt zijn. Bekijk hiervoor goed de 
I’ll see mu sister at Christmas.                                     met                                  voorbeeldzinnen. Als met 
Please call me before eight o’clock pm.                    voor                                 Kerst bijvoorbeeld at Christmas is, dan wordt 
The theatre will be open from seven o’clock.         gedurende                      voor met Pasen ook at gebruikt voor met. 
My Mother will visit for one week.                             vanaf                       
The train leaves in ten minutes.                                  over   
I like to study in the afternoon.                                    ’s                          
I always have French on Tuesday.                              op                         
I have lived in Sneek since last year.                          sinds 
Some shops stay open till (untill) midnight.           tot 

 
 

Voorzetsels die met plaats te maken hebben  
 
My best friend lives across the street.                       aan de overkant 
She’s not at home. She still at school.                          op  
He’s sitting at the table.                                                   aan 
You can find my name at the top of the list.              aan 
The bus stops at the hospitals.                                      bij 
He is hiding behind a tree.                                             achter 
My school is between the church and the shop.     tussen 
We go school by bus.                                                        met, per 
The bus leaves from platform nine.                             vanaf 
I have received a letter from my friend                     van 

 
 

29. Must have, have to, should 
 
Must  en have to                                                                             Je kunt in het Engelsop twee 

                                                                                          manieren zeggen dat iets moet: 
You must talk to your doctor.                                                   met must of have to / has to. 
I have to go: my train leaves in five minutes.                       Je gebruikt must als jijzelf ( de 
My father has to work late tonight.                                          spreker) vindt dat iets moet. 

                                                                                          Je gebruikt have to / has to als 
                                                                                          iemand anders vindt dat je iets 
                                                                                          moet doen, of wanneer  
                                                                                          bepaalde omstandigheden iets nodig maken. 
  

You must work harder.                                                                Must kun je alleen gebruiken in  
He had to work hard to get the job finished in time.          de present simple. In andere 
They will have to work hard if they want to finish             bijvoorbeeld de past simple of  
this today.                                                                                        de future, gebruik je een vorm  

                                                                                          van to have to  
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Should                                                                                                Should gebruik je om aan te  
                                                                                           geven dat iets eigenlijk zou  

You should work harder.                                                             moeten. Je kunt should ook                                                                                                
You Should tell your mother what you have done.              Gebruiken om advies te geven.   

 
 

30. Meervoudsvormen 
 
 

De meeste zelfstandige naamwoorden krijgen een vaste –s in het meervoud. 
laars       laarzen    boot      boots 
kilo         kilo’s        kilo        kilos 
 
 
let op de volgende speciale meervoudsvormen. 
 
1. Zelfstandige naamwoorden eindigend op een sisklank (s, z, sh, ch) krijgen in 

het meervoud  -es 
doos      dozen      box      boxes 

         bus        bussen     bus      buses 
 
 
2. Zelfstandige naamwoorden eindigend op een medeklinker + -y krijgen in het meervoud – ies. 
         bedrijf                 bedrijven               company            companies 
         secretaresse     secretaressen       secretary           sectretaries 
  
                     
 
3. Enkele zelfstandige naamwoorden hebben in het enkelvoud en meervoud dezelfde vorm. 

Serie       series           series     series 
schaap   schapen       sheep     sheep 
fabriek    fabrieken    works    works    

 
 

31. Present continuous 
 

Am helping, are helping of is helping? 
 
De present continuous bestaat uit  am / is / are +  -ing. 
 
 
Bevestigend                               Vragend                          Ontkennend met not 
 
I am helping.                              Am I helping?                  I am not helping. 
You are helping.                    Are you helping?            You am not helping. 
He is helping.   Is he helping?                  He is not helping. 
She is helping.                           Is she helping?           She is not helping. 
It is helping.                               Is it helping ?                   It is not helping. 
We are helping.                        Are we helping?           We are not helping. 
You are helping.                   Are you helping?             You are not helping. 
They are helping.                    Are they helping?            They are not helping. 
 
 
Je gebruikt de present continuous in de volgende situaties. 
 
1. Nu aan de gang. 
 
Je gebruikt de present continuous als iets nu aan de gang is of iemand ergens mee bezig is. 
 
We zijn onze zaak aan het uitbreiden.                             We are expanding our business. 
Staat u op de trein te wachten?                                         Are you waiting for  the train? 
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Hij werkt niet erg hard vandaag.                              He is not working very hard today. 
 
 
2.  Gebeurtenissen in de nabije toekomst. 
    
Als het gaat om een gebeurtenis waarvoor al voorbereidingen getroffen zijn. 
                
Tot zo. Ik ga even weg.                                                       See you.  I’m leaving for a minute. 
Pas op de deuren. De trein vertrekt zo meteen.        Mind the doors. The train is leaving 

 
 
 

32. Woordvolgorde 
 
 

Waar staan de woorden in een Engelse zin? 
 
Kijk naar de woordvolgorde in de volgende voorbeelden. 
 
Hij betaalt elk jaar € 200.                            He pays  € 200 every year. 
Elk jaar betaalt hij € 200.          Every year he pays € 200. 
 
Zoals je ziet, is de volgorde van he en pays in beide Engelse zinnen hetzelfde.  
In de Nederlandse zinnen is de volgorde anders. 

 
Kijk ook eens naar de volgende voorbeelden. 
 
Hij zal € 200 betalen.                                      He will pay € 200. 
Hij heeft € 200 betaald.                                 He  has paid € 200. 
 
Je ziet dat de vetgedrukte werkwoorden in het Engels direct naast elkaar staan. In het Nederlands staan ze niet naast 
elkaar. 
 
In de laatste Engelse zin hieronder zie je dat at the bank (waar) en tomorrow (wanneer) aan het einde van de zin staan. 
In dit soort zinnen komt ‘waar?’ altijd vóór  ‘wanneer?. 
 
 
Hij gaat morgen € 200 bij de bank halen             He will get € 200 at the bank tomorrow. 

 
 
 

33. Much / many, little / few 
 
 

Some en any 
 
Voor het gebruik van some en any gelden de volgende regels. 
 
Some gebruik je in bevestigende zinnen. 
 
Some:  
Dit zijn enkele van onze beste producten.                     These are some of our best products. 
Ik zou graag wat te eten willen.                                         I’d like some food, please.   
 
Any gebruik je in vraagzinnen. 
Zie jij verschillen?                                                                  Do you see any differences? 
Nog vragen?                                                                             Any questions? 
 
Any gebruik je in ontkennende zinnen. Ontkennende zinnen bevatten een woord met een negatieve betekenis. Woorden 
met een negatieve betekenis zijn bijvoorbeeld: 
Not, no, nobody, nothing, hardly, (nauwelijks)  en rarely ( zelden). 
 
Ik kan vandaag geen vragen meer beantwoorden.       I can’t answer any more questions today. 
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We hebben geen facturen ontvangen.                              We haven’t received any invoices. 
 
 
Some gebruik je in vraagzinnen als de vraagsteller verwacht dat het antwoord ‘ja’ is 
 
Zou ik u misschien wat vragen mogen stellen?          Can I ask you some questions, please? 
Zou u wat te eten willen?                                                   Would you like some foot? 
 
 
 
Many,  much,  (a) little,  (a) few,   
 
Many books en much milk 
 
Much en many betekenen allebei ‘veel’. 
 
Telbaar : many                                                                 Niet telbaar: much 
Veel boeken      many books                                        veel melk                much milk 
Veel mensen     many people                                      veel energie           much energy 

 
 
Much en many 
 
Much gebruik je voor de woorden die je niet kunt tellen. 
We hebben niet veel tijd.                                                 We haven’t got much time. 
Er is veel twijfel over zijn oprechtheid.                      There is much doubt about his sincerity. 
 
 
Many gebruik je voor woorden die je wel kunt tellen. 
Het bedrijf heeft veel schulden.                                    The company has got many debt. 
Hoeveel dozen zou u willen bestellen?                       How many boxes would you like to order? 
 
 
A lot of en lots of kun je gebruiken in plaats van much of many, vooral in bevestigende zinnen.  
A lot of en lots komen in spreektaal vaker voor dan much en many. 
 We hebben veel tijd nodig.                                            We need a lot of time. 
Er zijn veel klachten binnengekomen.                        There are a lot of complaints. 
Het bedrijf heeft veel schulden.                                    The company has got a lots of debts. 
 
 
 
(A) Little en (a) few 
Little betekent ‘weinig’.  Little gebruik je voor woorden die je niet kunt tellen. 
 
Ze hadden weinig geld.                                                  They had little money to spend. 
Er staat hier weinig meubilair                                     There is little furniture here. 
 
Few betekent ook ‘ weinig’ . Few gebruik je voor telbare woorden. 
Hij heeft maar weinig klanten.                                     He has only a few customers. 
We ontvingen weinig reacties.                         We received few reactions. 
 
A little betekent ‘ een beetje’. Je kunt a little alleen gebruiken voor woorden die je niet kunt tellen.  
 
Mag ik nog een beetje suiker?                                      Can I have a little more sugar? 
Het is hier een beetje koud.                                           It is a little cold here. 
 
A few betekent ‘een paar’ , ‘enkele’. Je gebruikt a few voor woorden die je wel kunt tellen. 
 
We hebben nog enkele handtekeningen nodig.     We need a few more signatures. 
Hij gaf me enkele bankbiljetten                                  He gave me a few banknotes 
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34. Like, would like 
 
 
Like = leuk vinden 

Wanneer we in het Nederlands willen weten of iemand iets graag doet, of iets leuk of lekker vindt, dan gebruiken we 

vaak het werkwoord houden van. 

Bijvoorbeeld: Do you like Guinness beer? 

Wanneer we in het Nederlands willen weten of iemand iets graag doet, of iets leuk of lekker vindt, dan gebruiken we 

vaak het werkwoord houden van. In het Brits Engels wordt hiervoor vaak het werkwoord like gebruikt. Bijvoorbeeld: Do 

you like Guinness?Let u erop dat u het werkwoord to like niet zonder hulpwerkwoord gebruikt. *You like something to 

drink? is geen standaard Engels. Het klinkt - afhankelijk van spreker en context - koddig of primitief. Wilt u uw vraag 

neutraal laten klinken dan moet ‘would’ erbij: Would you like something to drink? 

Niet: *Do you like us to send you a brochure? 

Maar: Would you like us to send you a brochure? 

 

 

Would like = (zou) graag willen (beleefdheidsvorm) 

Wanneer je vriendelijk laat weten dat je iets graag zou willen gebruik je would like (niet: want) 

I would (‘d) like to see a movie tonight 

Would you like some tea? 
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35. Onregelmatige werkwoorden 
 

 

Werkwoord Verleden tijd Voltooid deelwoord Nederlands 

Arise Arose Arisen Ontstaan 

Awake Awoke Awoken Ontwaken 

Be Was/Were Been Zijn 

Bear Bore Born/Borne Verdragen 

Beat Beat Beaten Verslaan 

Become Became Become Worden 

Begin Began Begun Beginnen 

Behold Beheld Beheld Aanschouwen 

Bend Bent Bent Buigen 

Bet Bet Bet Gokken 

Bid Bade Bidden Bieden 

Bind Bound Bound Binden 

Bite Bit Bitten Bijten 

Bleed Bled Bled Bloeden 

Blow Blew Blown Blazen 

Break Broke Broken Breken 

Breed Bred Bred Fokken 

Bring Brought Brought Brengen 

Broadcast Broadcast Broadcast Uitzenden 

Build Built Built Bouwen 

Burn Burnt/Burned Burnt/Burned Branden 

Burst Burst Burst Barsten 

Buy Bought Bought Kopen 

Cast Cast Cast Werpen 

Catch Caught Caught Vangen 

Choose Chose Chosen Kiezen 

Clap Clapt Clapt Klappen 

Cling Clung Clung Plakken 

Clothe Clothed Clothed Stofferen 

Come Came Come Komen 

Cost Cost Cost Kosten 

Creep Crept Crept Kruipen 

Cut Cut Cut Snijden 

Dare Dared Dared Durven 

Deal Dealt Dealt Omgaan met 

Dig Dug Dug Graven 

Dive Dove Dived Duiken 

Do Did Done Doen 

Draw Drew Drawn Tekenen 
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Werkwoord Verleden tijd Voltooid deelwoord Nederlands 

Dream Dreamed Dreamed Dromen 

Drink Drank Drunk Drinken 

Drive Drove Driven Rijden 

Dwell Dwelt Dwelt Zich bevinden 

Eat Ate Eaten Eten 

Fall Fell Fallen Vallen 

Feed Fed Fed Voeden 

Feel Felt Felt Voelen 

Fight Fought Fought Vechten 

Find Found Found Vinden 

Fit Fit Fit Passen 

Flee Fled Fled Vluchten 

Fling Flung Flung Gooien 

Fly Flew Flown Vliegen 

Forbid Forbade Forbidden Verbieden 

Foresee Foresaw Foreseen Voorzien 

Forget Forgot Forgotten Vergeten 

Forgive Forgave Forgiven Vergeven 

Forsake Forsook Forsaken Verzaken 

Freeze Froze Frozen Bevriezen 

Get Got Gotten Krijgen 

Give Gave Given Geven 

Go Went Gone Gaan 

Grind Ground Ground Slijpen 

Grow Grew Grown Groeien 

Hang Hung Hung Hangen 

Have Had Had Hebben 

Hear Heard Heard Horen 

Hide Hid Hidden Verstoppen 

Hit Hit Hit Raken 

Hold Held Held Vasthouden 

Hurt Hurt Hurt Pijn doen 

Keep Kept Kept Houden 

Kneel Knelt Knelt Knielen 

Knit Knit Knit Breien 

Know Knew Known Weten 

Lay Laid Laid Leggen 

Lead Led Led Leiden 

Lean Leant Leant Leunen 

Leap Leapt Leapt Springen 

Learn Learnt / Learned Learnt / Learned Leren 

Leave Left Left Verlaten 

Lend Lent Lent Lenen 
  



© 2016 talkingENGLISH Grammar v2  19  

 

Werkwoord Verleden tijd Voltooid deelwoord Nederlands 

Let Let Let Laten 

Lie Lie Lie Lie 

Lose Lost Lost Verliezen 

Make Made Made Maken 

Mean Meant Meant Menen 

Meet Met Met Ontmoeten 

Melt Melted Melted Smelten 

Mistake Mistook Mistaken Fouten maken 

Mow Mowed Mown Maaien 

Overtake Overtook Overtaken Inhalen 

Pay Paid Paid Betalen 

Prove Proved Proven/Proved Bewijzen 

Put Put Put Neerzetten 

Quit Quit Quit Afsluiten 

Read Read Read Lezen 

Ride Rode Ridden Rijden 

Ring Rang Rung Rinkelen 

Rise Rose Risen Opstaan 

Run Ran Run Rennen 

Saw Sawed Sawn Zagen 

Say Said Said Zeggen 

See Saw Seen Zien 

Seek Sought Sought Zoeken 

Sell Sold Sold Verkopen 

Send Sent Sent Sturen 

Set Set Set Instellen 

Sew Sewed Sewn Zagen 

Shake Shook Shaken Schudden 

Shave Shaved Shaven Scheren 

Shear Shore Shorn Scheren 

Shed Shed Shed (Af)vloeien 

Shine Shone Shone Schijnen 

Shoot Shot Shot Schieten 

Show Showed Shown Tonen 

Shrink Shrank Shrunk Krimpen 

Shut Shut Shut Sluiten 

Sing Sang Sung Zingen 

Sink Sank Sunk Zinken 

Sit Sat Sat Zitten 

Slay Slew Slain Overmeesteren 

Sleep Slept Slept Slapen 

Slide Slid Slid Schuiven 

Smell Smelt Smelt Ruiken 

Sow Sowed Sown Zaaien 
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Werkwoord Verleden tijd Voltooid deelwoord Nederlands 

Speak Spoke Spoken Spreken 

Speed Sped Sped Snel gaan 

Spell Spelt Spelt Spellen 

Spend Spent Spent Besteden 

Spill Spilt Spilt Verspillen 

Spin Span Spun Draaien 

Spit Spat Spat Spugen 

Split Split Split Splitsen 

Spoil Spoilt Spoilt Verspillen 

Spread Spread Spread Verspreiden 

Spring Sprang Sprung Ontkiemen 

Stand Stood Stood Staan 

Steal Stole Stolen Stelen 

Stick Stuck Stuck Vast zitten 

Sting Stung Stung Steken 

Strike Struck Struck Treffen 

Strive Strove Striven Proberen 

Swear Swore Sworn Zweren 

Sweat Sweat Sweat Zweten 

Sweep Swept Swept Vegen 

Swell Swelled Swollen Zwellen 

Swim Swam Swum Zwemmen 

Swing Swung Swung Heen en weer gaan 

Take Took Taken Nemen 

Teach Taught Taught Leren 

Tear Tore Torn Iets ergens aftrekken 

Tell Told Told Vertellen 

Think Thought Thought Denken 

Thrive Throve Thriven Bloeien 

Throw Threw Thrown Gooien 

Thrust Thrust Thrust Gas geven 

Tread Trod Trodden Betreden 

Undergo Underwent Undergone Ondergaan 

Understand Understood Understood Begrijpen 

Undertake Undertook Undertaken Ondernemen 

Upset Upset Upset Dwarsbomen 

Wake Woke Woken Wakker worden 

Wear Wore Worn Dragen 

Weave Wove Woven Weven 

Wed Wed Wed Trouwen 

Weep Wept Wept Huilen 

Wet Wet Wet Bevochtigen 

Win Won Won Winnen 
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Werkwoord Verleden tijd Voltooid deelwoord Nederlands 

Wind Wound Wound Opwinden 

Wring Wrung Wrung Wringen 

Write Wrote Written Schrijven 

 


